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Protokół Nr XLII/2022 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 18 maja 2022 r. 

 

 

 

XLII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1400  Przewodniczący Rady 

Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 

naczelników wydziałów, kierowników jednostek i następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym  

podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na dzisiejszej Sesji jest na wstępie 

16 radnych. 

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 

 

Proponowany porządek: 

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

1.2/zatwierdzenie porządku obrad 

1.3/zatwierdzenie protokołu z XL Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  

1.4/zatwierdzenie protokołu z XLI Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  

2. Złożenie ślubowania przez radnego, w związku z wstąpieniem w skład Rady Powiatu  

w Kluczborku Pana Norberta Waliczka. 

3.Podjęcie uchwał:  

3.1/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na  

rok 2022. 

3.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

3.3/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony 

do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość stanowiąca własność Powiatu Kluczborskiego. 

3.4/ w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz zwalniania od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Powiat Kluczborski. 

3.5/ w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/253/2022 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 24 

lutego 2022 r. w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej. 

3.6/ w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Kluczborku za rok 2021 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pieczy zastępczej 

oraz sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. 

3.7/ w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej szczepień na COVID-19. 

3.8/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kluczborku. 

4.  Ocena zasobów pomocy społecznej w Powiecie Kluczborskim za rok 2021. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa powiatu kluczborskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2021 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku w 2021 roku. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy powiatu kluczborskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2021 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 22.02.2022 r. do 

28.03.2022 r. 
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9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku i przyjęli go w głosowaniu: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Damian Buła, Wojciech Smolnik, Przemysław 

Panicz, Celina Zając, Lesław Czernik, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Piotr 

Pośpiech, Marcin Michalski, Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (3) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak, Norbert Waliczek 

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z XL Sesji Rady Powiatu  

w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Sitek, Marcin Michalski, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Celina 

Zając, Mariusz Pieńkowski, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc, 

Andrzej Olech, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Lesław Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (3) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak, Norbert Waliczek 

 

Następnie radni przyjęli w głosowaniu protokół z XLI Sesji Rady Powiatu w Kluczborku bez 

uwag: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Sitek, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Przemysław Panicz, Celina Zając, Mariusz 

Pieńkowski, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Lesław Czernik, Jarosław 

Przybył, Zdzisław Pelc, Marcin Michalski, Andrzej Olech, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (3) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak, Norbert Waliczek 

 

Do punktu 2 z porządku obrad 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu z porządku obrad – złożenia ślubowania przez 

nowego radnego Rady Powiatu w Kluczborku p. Norberta Waliczka, który wstąpił do Rady 

na mocy postanowienia Komisarza Wyborczego w Opolu I z dnia 15 kwietnia 2022 r.  

Nr 22/2022 w sprawie obsadzenia mandatu radnego Rady Powiatu w Kluczborku.  



3 

 

Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i zwrócił się do p. Norberta Waliczka  

o złożenie ślubowania. Po złożonym ślubowaniu Przewodniczący Rady przywitał nowego 

radnego w gronie radnych Rady Powiatu w Kluczborku i życzył dobrej współpracy.  

Przy głosowaniach brało udział od tego momentu 17 radnych. 

 

Do punktu 3.1 z porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia projektów uchwał. Pierwszy dotyczył 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. Głos 

zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który pogratulował wstąpienia do Rady Powiatu 

nowemu radnemu i życzył owocnej współpracy. Kolejno Pan Starosta odniósł się do 

najważniejszych zaproponowanych zmian w budżecie. Jeśli chodzi o zwiększenia wydatków 

to 200.000,00 zł – przeznaczone na zwiększenie wydatków bieżących na zadanie związane  

z remontami cząstkowymi nawierzchni bitumicznych dróg powiatowych realizowane przez 

Wydział Zarządzania Drogami w Starostwie Powiatowym w Kluczborku, 300.000,00 zł - 

zwiększenie wydatków majątkowych z przeznaczeniem na podniesienie wkładów  

w Powiatowym Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku, 498.566,00 zł - zwiększenie wydatków 

bieżących z tytułu kosztów obsługi zadłużenia Powiatu Kluczborskiego w związku ze 

wzrostem oprocentowania, w szczególności z tytułu pożyczki z budżetu państwa. Odsetki 

rosną i będą rosły, bo wzrastają stopy procentowe. Jednak podkreślić należy, że gdyby nie 

było tej pożyczki z budżetu Państwa to w tym roku trzeba by zapłacić o 2 mln zł więcej 

odsetek. Gdyby nie wprowadzono działań naprawczych, to sytuacja Powiatu byłaby bardzo 

trudna.  Następnie 50.000,00 zł - częściowe przesunięcie środków zabezpieczonych na zakup 

samochodu ratowniczo-gaśniczego na zakup wyposażenia realizowanego w ramach 

dofinansowanie Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. Kolejno głos zabrał radny 

Piotr Pośpiech, który powiedział, że wzrost kosztów obsługi zadłużenia liczony w odsetkach 

to jest niecałe 500 tys. zł. to jaki jest koszt zwiększenia obsługi długu do końca spłaty? Pan 

Starosta odpowiedział, że jeśli chodzi pożyczkę z budżetu Państwa to jeśli stopy się utrzymają 

na obecnym poziomie to będzie nas to kosztowało o 8 mln zł więcej odsetek, co łącznie daje 

18,5 mln zł odsetek od całej pożyczki. Jeśli zostałyby dalej stare kredyty to tutaj należałoby 

zapłacić więcej o 20 mln zł, co daje kwotę odsetek na poziomie 42 mln zł i to od mniejszej 

kwoty niż ta z budżetu państwa. Radny Piotr Pośpiech zapytał  o ile wzrośnie spłata 

pozostałych kredytów? Głos zabrała Pani Skarbnik Magdalena Żmuda-Lewald, która 

powiedziała, że co do pozostałych pożyczek, które są czyli z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska nic nie jest doliczone, bo tam jest nadpłata odsetek i w tym roku spłata zostanie 

zakończona. Jeśli chodzi o Bank Spółdzielczy w Łubnianach to Pani Skarbnik doliczyła  

ok. 20 tys. Raty leasingowe nie zostały przeliczone, bo tutaj przychodzą faktury. Odnośnie 

WPF to odsetki zabezpieczone są na ten rok, mają się jeszcze zmienić. Następnie radny Piotr 

Pośpiech powiedział, że obecnie koszt obsługi zadłużenia wzrósł o 8 mln zł. Radny 

powiedział, że jest to pożyczka z budżetu Państwa, przy normalnych kredytach wskaźniki by 

już nie wytrzymały. Odnośnie kwoty przychodów czy są to już ostateczne wielkości 

przychodów wprowadzonych do budżetu, czy będą jeszcze kolejne zmiany? Czy  

w poszczególnych tytułach są jeszcze przychody, wolne środki, środki pochodzące  

z niewykorzystanych dotacji na zadania, które będziemy jeszcze wprowadzać? Czy to są 

wielkości ostateczne? Następnie radny powiedział, że w części normatywnej projektu 

uchwały §4 jest zapis o wysokości deficytu, gdzie napisano, że deficyt budżetu pokryty 

zostanie wolnymi środkami, o których mowa w art.217 ust 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych. Radny powiedział, że punkt 6 mówi o wolnych środkach jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek  
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z lat ubiegłych. Radny zapytał, czy to jest błąd w zapisie? Pani Skarbnik odpowiedziała, że 

zmiany dokonane w planie przychodów wynikają z tego, że z zeszłego roku zostały nam 

środki z rządowego funduszu dróg i one zostały zakwalifikowane do nie tego punktu,  

w którym miały być, dlatego 800 tys. zł. jest przenoszone. Te wolne środki, które tutaj są 

będą zwiększane. W sprawozdaniu za pierwszy kwartał są one pokazane. Przychodów na 

2022 rok zaplanowaliśmy 6 173 993, 67 zł. Nie wprowadzamy tych przychodów jeszcze 

wszystkich. W części normatywnej jest wszystko dobrze opisane, deficyt się teraz zwiększa  

w związku ze zwiększeniem wydatków. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że rozumie korektę 

między paragrafami, jednak czy po zmianie mamy zaplanowane przychody na poziomie 

powiedzmy 5 010 804 zł. ile jeszcze jest przychodów, które będą zaplanowane jako 

przychody? Ile jeszcze jest do wprowadzenia, około? Radny zapytał czy w zapisie zamiast pkt 

6 nie powinien być pkt 5?  Bo punkt 6 wyraźnie mówi o tym, że wolne środki pochodzą  

z pozostających na rachunku budżetu wyemitowanych obligacji lub zaciągniętych kredytów. 

Jeśli ta podstawa prawna zawiera błąd to wymaga korekty, jeśli nie to radny poprosił  

o wyjaśnienie. Pani Skarbnik odpowiedziała, że wszystko jest prawidłowo, w tym punkcie to 

powinien być punkt 8, gdzie są szczególne zasady wykonywania budżetu i tam powinny 

znaleźć się środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Odnośnie pkt 6 to wolnych 

środków na 2022 rok mieliśmy 4 584 833,12 zł z tego wykorzystaliśmy 3 917 838,31 zł po 

sesji. Do wprowadzenia pozostanie 666 tys. zł. Następnie Pani Skarbnik powiedziała, że 

punkt 6 był uzgadniany przy tworzeniu budżetu z RIO i tak zostało zaplanowane pokrycie 

deficytu w budżecie i RIO nie miało zastrzeżeń. Pan Starosta powiedział, że jeśli jest to  

w ogóle błąd to jest on nieznaczny. Organem nadzoru jest RIO i im należy pozostawić ocenę 

podstawy prawnej.  

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu i w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XLII/265/2022 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2022. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Andrzej Olech, Robert 

Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, Lesław Czernik, Maciej Sitek, Zdzisław 

Pelc, Norbert Waliczek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Celina Zając, Teresa Wróbel, Damian Buła, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

Do punktu 3.2 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr XLII/266/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Mariusz 

Pieńkowski, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Andrzej 

Olech, Norbert Waliczek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Celina Zając, Marcin Michalski, Teresa Wróbel, Damian Buła, Piotr Pośpiech 
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 3.3 porządku obrad 

Kolejny projekt dotyczył projektu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca własność Powiatu Kluczborskiego.  

Radni nie zgłosili uwag i podjęli Uchwałę Nr XLII/267/2022. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, 

Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, 

Norbert Waliczek, Celina Zając, Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc, Damian Buła, Jakub 

Goliński, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 3.4 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu z punktu 3.4 porządku obrad.   

Radnie nie zgłosili uwag do projektu, który był już omówiony na wspólnym posiedzeniu 

Komisji. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marcin Michalski, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, Norbert 

Waliczek, Jarosław Przybył, Celina Zając, Lesław Czernik, Maciej Sitek, Jakub Goliński, 

Damian Buła, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Robert 

Wietrzyk, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr XLII/268/2022 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 

zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielowi, któremu powierzono 

stanowisko kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Kluczborski. 

 

Do punktu 3.5 porządku obrad 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/253/2022 Rady 

Powiatu w Kluczborku z dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie przekazania środków finansowych 

na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. Radni nie wnieśli uwag, projekt był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Marcin Michalski, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, 

Jarosław Przybył, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, 

Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Norbert Waliczek, Damian Buła, Piotr Pośpiech, Andrzej 

Olech, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr XLII/269/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/253/2022 

Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych ma Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. 

 

Do punktu 3.6 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przestawił projekt uchwały dot. punktu 3.6 z porządku obrad.  

Radni nie wnieśli uwag i podjęli w głosowaniu uchwałę Nr XLII/270/2022 w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Kluczborku za rok 2021 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pieczy zastępczej oraz 

sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Marcin Michalski, Jakub Goliński, Robert 

Wietrzyk, Maciej Sitek, Andrzej Olech, Ryszard Okaj, Norbert Waliczek, Lesław Czernik, 

Damian Buła, Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc, Celina Zając, Piotr Pośpiech, Jarosław 

Przybył, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 3.7 porządku obrad 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej szczepień na 

COVID-19. Radni nie wnieśli uwag i podjęli uchwałę Nr XLII/271/2022.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Norbert Waliczek, Zdzisław Pelc, Maciej 

Sitek, Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, Jakub Goliński, Marcin Michalski, Lesław 

Czernik, Celina Zając, Jarosław Przybył, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 3.8 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag i podjęli uchwałę Nr XLII/272/2022.  
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Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Celina Zając, Przemysław Panicz, Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Jarosław 

Przybył, Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Norbert Waliczek, Piotr 

Pośpiech, Zdzisław Pelc, Damian Buła, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, 

Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 4 porządku obrad 

Kolejno przedstawiona została Ocena zasobów pomocy społecznej w Powiecie Kluczborskim 

za rok 2021. Radnie nie wnieśli uwag i poprzez głosowanie przyjęli powyższą Ocenę.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Przemysław Panicz, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, Celina Zając, Wojciech Smolnik, 

Jakub Goliński, Robert Wietrzyk, Andrzej Olech, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Norbert 

Waliczek, Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Teresa 

Wróbel, Damian Buła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 5 porządku obrad 

Następnie przedstawiona została Informacja o stanie bezpieczeństwa powiatu kluczborskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2021 rok. Głos zabrał Komendant PSP  

w Kluczborku p. Mariusz Stępień, który na wstępie podziękował za zaproszenie oraz 

przedstawił krótką prezentację.  Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej realizując 

zadania kontrolno-rozpoznawcze przyjęte w kierunkach działań na rok 2021 przeprowadziła 

łącznie 50 kontroli, w 74 obiektach, na podstawie których stwierdzono 40 nieprawidłowości 

oraz wydano 29 aktów administracyjnych w formie decyzji stanowisk, postanowienie opinii. 

Z przeprowadzonej analizy  stanu bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2021 wynika, że rozkład zagrożeń na terenie powiatu 

kluczborskiego nie uległ znaczącej zmianie w stosunku do lat poprzednich. Stan 

zabezpieczenia przeciwpożarowego kontrolowanych obiektów na podstawie 

przeprowadzonych czynności kontrolno-rozpoznawczych uznaje się za dobry i porównywalne 

z latami poprzednimi. Zadania organizacyjno-kadrowe. Od zeszłego roku mamy o jeden 

więcej etat funkcjonariuszy. W sumie Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej  

w Kluczborku posiada 58 pracowników, 54 funkcjonariuszy, 2 etaty cywilne, na których 

mamy 3 pracowników i 1 korpus służby cywilnej, 2 etaty cywilne, z czego jeden został 

podzielony na pół etatowe stanowiska pracowników cywilnych. Zadania organizacyjno-

kadrowe. Większość funkcjonariuszy i pracowników jest w wieku do 15 lat służby. Zadania 

kwatermistrzostwo techniczne. W minionym roku ze środków finansowych w ramach 

funduszu przeciwdziałania COVID zakupiono maski ochrony układu oddechowego, 

wyposażenie namiotu, ubrania specjalne, baterię i inną maszynę czyszczącą i wózek widłowy. 

Komendant podziękował radnym za poparcie projektu uchwały o dofinansowaniu do zakupu 
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samochodu oraz sprzętu.  Na terenie powiatu wiodącą rolę w realizacji wszystkich 

podstawowych zadań krajowego systemu ratownictwa ratowniczo-gaśniczego pełni Komenda 

Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Kluczborku. Podczas prowadzenia akcji 

dodatkowo wsparcie stanowi 36 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, w tym 10 

włączonych do krajowego systemu. Wsparcie dla jednostek OSP, z budżetu państwa od roku 

2017, tutaj widać wzrost przeznaczenia z budżetu państwa oczywiście za pośrednictwem 

Komendy Powiatowej przekazywane dla jednostek OSP. Największy wzrost był w 2020 roku 

bo, aż 1 257 000  dla jednostek OSP z naszego powiatu zostały przeznaczone. Pan 

Komendant powiedział, że w przyszłości ma w planie zakup cysterny na 25 ton wody pitnej. 

Taka cysterna zabezpieczyłaby cały Powiat. Jak w latach poprzednich wszystkie gminy 

wspólnie ze starostwem zobligowały się, że pomogą w zakupie tej cysterny.  

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli przygotowaną Informację: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marcin Michalski, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Celina Zając, Wojciech Smolnik, 

Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Norbert Waliczek, Mariusz Pieńkowski, Lesław 

Czernik, Maciej Sitek, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Zdzisław 

Pelc, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 6 porządku obrad 

Następnie przedstawione zostało  Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji 

w Kluczborku w 2021 roku. Przewodniczący powiedział, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji została wyświetlona obszerna prezentacja w tym temacie, więc każdy radny już się 

mógł zapoznać z materiałami.  

Radni w głosowaniu przyjęli powyższe sprawozdanie. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Norbert Waliczek, Marcin Michalski, Przemysław Panicz, 

Ryszard Okaj, Celina Zając, Mariusz Pieńkowski, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, 

Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Jarosław Przybył, Damian 

Buła, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 7 porządku obrad 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy powiatu kluczborskiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2021 roku. Radni nie wnieśli uwag. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Celina Zając, Przemysław Panicz, Marcin Michalski, Wojciech Smolnik, Jakub 

Goliński, Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, Mariusz Pieńkowski, Andrzej Olech, Ryszard 
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Okaj, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Norbert Waliczek, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Teresa 

Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 8 porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności  Zarządu Powiatu za okres od 

22.02.2022 r. do 28.03.2022 r. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Robert 

Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Norbert Waliczek, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, Damian 

Buła, Celina Zając 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Magdalena Durecka, Artur Nowak 

 

Do punktu 9 porządku obrad 

Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do zmian w  budżecie a w szczególności 

do przekazania 300 tys. zł. na wsparcie szpitala. Na jednej z ostatnich Komisji zdrowia 

obecny był Zarząd szpitala i tam padły informacje o tym, jaka jest w szpitalu sytuacja na 

koniec 2021 roku, gdzie skumulowana strata wynosi 6 500 000 zł. W czerwcu po odbyciu 

Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy dane pojawią się w KRS i każdy będzie je mógł 

zobaczyć. Radny powiedział, że na tamtej komisji zadeklarował, że skorzysta z ustawowego 

prawa i pójdzie do szpitala zobaczyć dokumenty, bo nie na wszystkie pytania można było 

usłyszeć odpowiedzi na komisji. Radny powiedział, że przeanalizował umowy jakie szpital 

zawierał z NFZ i ich realizację od roku 2018. Na komisji radny nie uzyskał odpowiedzi na 

pytanie w jakiej wysokości był wykonywany ryczałt. Zasada jest taka, że żeby nie być 

narażonym na obniżenie finansowania przez NFZ należy wykonać ryczałt na poziomie nie 

niższym niż 98% przyznanego. W roku 2019 wykonanie wyniosło 92,89%, w roku 2020 

wyniosło 70,33%, a w roku 2021 wykonanie wyniosło 93,58%. Skutek tej sytuacji i braku 

wykonania ryczałtu jest taki, że rok do roku, czyli 2019 do 2020 to jest spadek ryczałtu  

o 2 101 000 zł. Następnie rok 2020 do 2021 to spadek o ponad 3 mln zł. Łącznie ponad 5 mln 

zł. Radny powiedział, że składa wniosek, aby tym tematem zacząć się poważnie zajmować.  

W roku 2022 strata szpitala narasta w wysokości ok. 500 tys. zł. miesięcznie.  

Na wspomnianej już Komisji Zdrowia otrzymane informacje były niewystarczające i wniosek 

radnego jest taki, aby tematem się zająć, bo zegar tyka. Za chwilę sytuacja może być nie do 

opanowania. Radny powiedział, że zastanawia się czemu posłużyć ma przekazanie tej kwoty 

300 tys. zł, czy na konkretny cel w celu uregulowania czegoś? Radny powiedział, że chce, 

aby problem ten jak najszybciej stał się przedmiotem obrad komisji zdrowia, a najlepiej Rady 

Powiatu, tak by dogłębnie można było zapoznać się z problemem. Kolejno głos zabrał Pan 

Starosta, który powiedział, że sytuacja szpitala nie jest spowodowana sytuacją, która panuje 

wewnątrz szpitala tylko spowodowana jest problemem ogólnokrajowym. Starosta powiedział, 

że w kwietniu br. szpital skończył spłacać kredyt, który szpital musiał wziąć, by kupić 

budynek od Powiatu za 2,5 mln zł. Jeśli chodzi o pomoc dla szpitala to Powiat Kluczborski  
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w obecnej kadencji przekazał już 3 732 00 zł. Starosta powiedział, że pamięta pomoc  

z poprzedniej kadencji dla szpitala, która dotyczyła tylko środków na nową lampę, za ok. 160 

tys. zł. Do tego w obecnej kadencji należy dołożyć pomoc z Gminy Kluczbork, która również 

problem dostrzega, w wysokości ok. 1,5 mln zł. Pan Starosta powiedział, że tematem szpitala 

zajmuje się prawie codziennie i jeżeli ktoś chce używać szpitala do walki politycznej to życzy 

powodzenia. Patrząc na kwoty, które podawał radny Piotr Pośpiech pamiętać należy również 

o tym, że była pandemia i szpital był covidowy. Część szpitali na tym zyskała, część straciła.  

Odnośnie straty szpitala, to nieszczęściem jego jest to, że jest to spółka. Pan Starosta 

powiedział, że stara się cały czas szpital ratować. Następnie, pomoc nie polega tylko na 

przekazywaniu pieniędzy, ale są tam też inwestycje. Udało się rozstrzygnąć przetarg na 

remont budynku szpitala po dawnej ginekologii, to jest kwota 4,5 mln zł. Firma już tam 

rozpoczęła swoje prace. Jeśli wszystko zakończy się w terminie to w przyszłym roku będzie 

można przenieść pediatrię i wewnętrzny do tego budynku. Rosną koszty, a finansowaniem 

szpitala zajmuje się NFZ. Od wielu lat mówi się o tym, że wycena świadczeń jest na zbyt 

niskim poziomie. Następnie Pan starosta powiedział, że łącznik już jest skończony, który jest 

elementem całego projektu i spowoduje to, że szpital stanie się jednobudynkowy, co pozwoli 

obniżyć koszty. W szpitalu został zakupiony również nowy rentgen. Są pieniądze na 

informatyzację i ten projekt jest wdrażany. Jest cała masa sytuacji związana ze szpitalem, 

które trzeba rozwiązywać na bieżąco. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że dokumenty mówią 

same za siebie. Z tytułu niewykonania części kontraktu szpital zwraca pieniądze do NFZ-u. 

Odnośnie transakcji sprzed lat, to radny powiedział, że nie miała ona żadnego wpływu na 

kondycję szpitala. W 2018 roku nie ma ani grosza straty skumulowanej, tylko PCZ ma 4 mln 

kapitału zapasowego i jest koniec 2021 roku i nie ma 4 mln kapitału zapasowego, jest 6,5 mln 

straty skumulowanej i dług narasta w wysokości pół miliona co miesiąc. Kolejno głos zabrał 

Pan Starosta, który przekazał bieżące informacje dotyczące Powiatu Kluczborskiego. 

Mianowicie, w tym roku łącznie z nakładami, remontami w szpitalu to wyda na inwestycje 

ok. 14-15 mln zł. Ogłoszono przetarg na remont 3 boisk przy naszych szkołach. Jest przy tym 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego i Unii Europejskiej. Obecnie trwa remont ulicy 

Drzymały. Następnie remont drogi powiatowej na odcinku Laskowice-Bierdzany to koszt 150 

tys. zł. , kolejno Laskowice-Jełowa. To nie są duże odcinki, ale obecnie kwoty po przetargach 

są gigantyczne. Trwa łatanie dziur metodą na gorąco. Zakończony został remont przejścia dla 

pieszych przy ulicy Jagiellońskiej wraz z budowa chodnika, kwota przeznaczona na to  

280 tys. zł. Obecnie Powiat jest w trakcie przygotowania się do przetargu na remont SOSW  

w Kluczborku, na kwotę 4,5 mln zł. Dofinansowanie z Polskiego Ładu wynosi 3 825 000.  

 

Do punktu 10 porządku obrad  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 

za udział w obradach i o godz. 15:00 zamknął XLII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  

Na tym protokół zakończono                                                            

 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  

                                                         Andrzej Olech 

 

 
 

Protokołowała: 

Małgorzata Gulanowska 


